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Protokół z XLVII sesji Rady Gminy w Przewozie 

w dniu 14 września 2023 r.  

Pkt 1. Otwarcie obrad XLVII sesji Rady Gminy w Przewozie. 

Przewodniczący rozpoczął obrady o godzinie 10.05. Obecnych na posiedzeniu było 11 

radnych. Nieobecni na posiedzeniu byli radny Adam Klisowski, radna Edyta Komorek, radna 

Monika Pankowska i radny Adrian Przybyłek.  

W momencie rozpoczęcia obrad obecność przedstawiała się następująco: 

1. Jarosław Borkowski 

2. Angelika Hic 

3. Krzysztof Karlikowski 

4. Adam Klisowski nieobecny 

5. Edyta Komorek nieobecna 

6. Marian Kutasiewicz 

7. Joanna Ostaszewska 

8. Monika Pankowska nieobecna 

9. Adrian Przybyłek nieobecny 

10. Krzysztof Serwatka 

11. Grzegorz Stachera 

12. Zbigniew Staniek 

13. Bogusława Szlachetka 

14. Rafał Wójcik 

15. Katarzyna Zdybowicz-Wójcik 

Pkt 2. Ślubowanie radnego. 

Przewodniczący poinformował, że w uzupełniających wyborach do rady gminy, 

przeprowadzonych w dniu 10 września 2023 r., wybrany na radnego został pan Rafał Wójcik.  

Nowo wybrany radny złożył ślubowanie. Następnie przewodniczący rady wręczył 

radnemu zaświadczenie o wyborze.  

Pkt 3. Uchwalenie porządku obrad XLVII sesji Rady Gminy w Przewozie. 

Wójt wnioskowała o wprowadzenie do porządku obrad pięciu projektów uchwał: 

- w sprawie zmiany uchwały Nr XXXVII/208/2022 Rady Gminy w Przewozie z dnia 

15 grudnia 2022 r. w sprawie budżetu Gminy Przewóz na 2023 r., 

- w sprawie zmiany uchwały Nr XXXVII/207/2022 Rady Gminy w Przewozie z dnia 

15 grudnia 2022 r. w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy na lata 2023 – 2026, 
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- w sprawie przyznania dotacji celowej dla Parafii Rzymskokatolickiej pw. 

Niepokalanego Poczęcia Najświętszej Maryi Panny – kościół parafialny pw. Niepokalanego 

Poczęcia Najświętszej Maryi Panny w Przewozie, 

- w sprawie przyznania dotacji celowej dla Parafii Rzymskokatolickiej pw. 

Niepokalanego Poczęcia Najświętszej Maryi Panny – kościół pw. Najświętszego Serca Pana 

Jezusa w miejscowości Sobolice, 

- w sprawie zmiany uchwały Nr XXVII/216/2018 Rady Gminy w Przewozie z dnia 22 

marca 2018 r. w sprawie wysokości diet dla radnych Rady Gminy w Przewozie. 

Głosowano w sprawie: 

Uchwalenie porządku obrad XLVII sesji Rady Gminy w Przewozie wraz ze zmianami 

zaproponowanymi przez panią wójt.  

Wyniki głosowania 

ZA: 11, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 4 

Wyniki imienne: 

ZA (11) 

Jarosław Borkowski, Angelika Hic, Krzysztof Karlikowski, Marian Kutasiewicz, Joanna 

Ostaszewska, Krzysztof Serwatka, Grzegorz Stachera, Zbigniew Staniek, Bogusława 

Szlachetka, Rafał Wójcik, Katarzyna Zdybowicz-Wójcik 

NIEOBECNI (4) 

Adam Klisowski, Edyta Komorek, Monika Pankowska, Adrian Przybyłek 

Pkt 4. Przyjęcie protokołu z XLV sesji Rady Gminy w Przewozie. 

Na sali wyłożony został projekt protokołu z XLV sesji Rady Gminy w Przewozie. Radni 

nie zgłaszali uwag do projektu.  

Głosowano w sprawie: 

Przyjęcie protokołu z XLV sesji Rady Gminy w Przewozie. 

Wyniki głosowania 

ZA: 11, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 4 

Wyniki imienne: 

ZA (11) 

Jarosław Borkowski, Angelika Hic, Krzysztof Karlikowski, Marian Kutasiewicz, Joanna 

Ostaszewska, Krzysztof Serwatka, Grzegorz Stachera, Zbigniew Staniek, Bogusława 

Szlachetka, Rafał Wójcik, Katarzyna Zdybowicz-Wójcik 

NIEOBECNI (4) 
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Adam Klisowski, Edyta Komorek, Monika Pankowska, Adrian Przybyłek 

Pkt 5. Przyjęcie protokołu z XLVI sesji Rady Gminy w Przewozie. 

Na sali wyłożony został projekt protokołu z XLVI sesji Rady Gminy w Przewozie. 

Radni nie zgłaszali uwag do projektu.  

Głosowano w sprawie: 

Przyjęcie protokołu z XLVI sesji Rady Gminy w Przewozie. 

Wyniki głosowania 

ZA: 11, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 4 

Wyniki imienne: 

ZA (11) 

Jarosław Borkowski, Angelika Hic, Krzysztof Karlikowski, Marian Kutasiewicz, Joanna 

Ostaszewska, Krzysztof Serwatka, Grzegorz Stachera, Zbigniew Staniek, Bogusława 

Szlachetka, Rafał Wójcik, Katarzyna Zdybowicz-Wójcik 

NIEOBECNI (4) 

Adam Klisowski, Edyta Komorek, Monika Pankowska, Adrian Przybyłek 

Pkt 6. Interpelacje i zapytania. 

Radni nie składali zapytań i interpelacji.  

Pkt 7. Informacja z działalności Wójta Gminy Przewóz za okres od 10 sierpnia do 14 

września 2023 r. 

Informację wraz ze stosownym komentarzem przedstawiła wójt gminy. 

Pkt 8. Podjęcie uchwał. 

a) Projekt w sprawie zmiany uchwały Nr I/4/2018 Rady Gminy w Przewozie z dnia 22 

listopada 2018 r. w sprawie powołania Komisji Budżetu, Finansów, Mienia i Planowania 

oraz Rolnictwa i Gospodarki Przestrzennej 

Projekt przedstawił sekretarz gminy.  

Wyniki głosowania 

ZA: 11, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 4 

Wyniki imienne: 

ZA (11) 

Jarosław Borkowski, Angelika Hic, Krzysztof Karlikowski, Marian Kutasiewicz, Joanna 

Ostaszewska, Krzysztof Serwatka, Grzegorz Stachera, Zbigniew Staniek, Bogusława 

Szlachetka, Rafał Wójcik, Katarzyna Zdybowicz-Wójcik 

NIEOBECNI (4) 

Adam Klisowski, Edyta Komorek, Monika Pankowska, Adrian Przybyłek 
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b) Projekt w sprawie zmiany uchwały Nr Nr XXXVII/208/2022 Rady Gminy w Przewozie 

z dnia 15 grudnia 2022 r. w sprawie budżetu Gminy Przewóz na 2023 r. 

Projekt przedstawiła pani skarbnik.  

Plan dochodów budżetu gminy po zmianach będzie wynosił 36.300.385,71 zł, natomiast 

plan wydatków 40.270.385,71 zł. 

Dochody zostały zwiększone m.in. ze względu na wpływ środków ze sprzedaży 

nieruchomości, przekazane dotacje i darowizny na organizację dożynek gminnych, wpływ 

środków z subwencji ogólnej z budżetu państwa, rozliczenie środków wydanych w poprzednich 

latach na fundusz sołecki, dotacje z Rządowego Funduszu Polski Ład Program Inwestycji 

Strategicznych (ochrona zabytków, na kościół w Przewozie i Sobolicach). 

Wydatki zwiększa się ze względu na przygotowywanie dokumentacji na remonty dróg 

gminnych, prace budowlane związane z budową alejek na cmentarzach, dotacje dla jednostek 

OSP z terenu gminy z przeznaczeniem na wkład własny do programu „Mały Strażak”, odpis na 

zakładowy fundusz  świadczeń socjalnych dla nauczycieli, dotacje na zabytki powiększone 

o wkład własny gminy, na zakup sprzętu dla pracowników gospodarczych, środki na 

podłączenie agregatu w ośrodku zdrowia.  

Wyniki głosowania 

ZA: 11, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 4 

Wyniki imienne: 

ZA (11) 

Jarosław Borkowski, Angelika Hic, Krzysztof Karlikowski, Marian Kutasiewicz, Joanna 

Ostaszewska, Krzysztof Serwatka, Grzegorz Stachera, Zbigniew Staniek, Bogusława 

Szlachetka, Rafał Wójcik, Katarzyna Zdybowicz-Wójcik 

NIEOBECNI (4) 

Adam Klisowski, Edyta Komorek, Monika Pankowska, Adrian Przybyłek 

c) Projekt w sprawie zmiany uchwały nr XXXVII/207/2022 Rady Gminy w Przewozie 

z dnia 15 grudnia 2022 r. w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy na lata 

2023-2026. 

Projekt przedstawiła pani skarbnik. Wyjaśniła, że zmiany wprowadzane do WPF są 

odzwierciedleniem zmian jakie zachodzą w budżecie gminy.  

Wyniki głosowania 

ZA: 11, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 4 

Wyniki imienne: 

ZA (11) 
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Jarosław Borkowski, Angelika Hic, Krzysztof Karlikowski, Marian Kutasiewicz, Joanna 

Ostaszewska, Krzysztof Serwatka, Grzegorz Stachera, Zbigniew Staniek, Bogusława 

Szlachetka, Rafał Wójcik, Katarzyna Zdybowicz-Wójcik 

NIEOBECNI (4) 

Adam Klisowski, Edyta Komorek, Monika Pankowska, Adrian Przybyłek 

d) Projekt w sprawie przyznania dotacji celowej dla Parafii Rzymskokatolickiej pw. 

Niepokalanego Poczęcia Najświętszej Maryi Panny- kościół parafialny pw. 

Niepokalanego Poczęcia Najświętszej Maryi Panny w Przewozie. 

Projekt przedstawiła pani skarbnik. Podjęcie takiej uchwały jest konieczne ze względu 

na to, iż parafia złożyła do gminy wniosek o dofinansowanie na remont kościoła w Przewozie 

i Sobolicach, więc musi być podstawa do przekazania takowej dotacji.  

Kwota dotacji z budżetu państwa to 460.000,00 zł plus wkład własny 90.000,00 zł, czyli 

kwota dla parafii, na remont kościoła w Przewozie zostanie przekazana w wysokości 

550.000,00 zł. 

Wyniki głosowania 

ZA: 11, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 4 

Wyniki imienne: 

ZA (11) 

Jarosław Borkowski, Angelika Hic, Krzysztof Karlikowski, Marian Kutasiewicz, Joanna 

Ostaszewska, Krzysztof Serwatka, Grzegorz Stachera, Zbigniew Staniek, Bogusława 

Szlachetka, Rafał Wójcik, Katarzyna Zdybowicz-Wójcik 

NIEOBECNI (4) 

Adam Klisowski, Edyta Komorek, Monika Pankowska, Adrian Przybyłek 

e) Projekt w sprawie przyznania dotacji celowej dla Parafii Rzymskokatolickiej pw. 

Niepokalanego Poczęcia Najświętszej Maryi Panny- kościół pw. Najświętszego Serca Pana 

Jezusa w miejscowości Sobolice 

Projekt przedstawiła pani skarbnik.  

Kwota dotacji z budżetu państwa wynosi na ten cel 680.000,00 zł, wkład własny 

120.000,00 zł, czyli łącznie na remont kościoła w Sobolicach parafia otrzyma kwotę 800.000,00 

zł.  

Radny Zbigniew Staniek zapytał kto będzie nadzorował i rozliczał te inwestycje.  

Pani wójt odpowiedziała, że pomiędzy parafią i urzędem zostanie zawarta stosowna 

umowa na warunki prowadzenia inwestycji i sposoby ich rozliczania. Oczywiście całą 

procedurę i rozliczenie całości inwestycji poprowadzi urząd gminy. 
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Wyniki głosowania 

ZA: 11, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 4 

Wyniki imienne: 

ZA (11) 

Jarosław Borkowski, Angelika Hic, Krzysztof Karlikowski, Marian Kutasiewicz, Joanna 

Ostaszewska, Krzysztof Serwatka, Grzegorz Stachera, Zbigniew Staniek, Bogusława 

Szlachetka, Rafał Wójcik, Katarzyna Zdybowicz-Wójcik 

NIEOBECNI (4) 

Adam Klisowski, Edyta Komorek, Monika Pankowska, Adrian Przybyłek 

f) Projekt w sprawie zmiany uchwały Nr XXVII/216/2018 Rady Gminy w Przewozie 

z dnia 22 marca 2018 r. w sprawie wysokości diet dla radnych Rady Gminy w Przewozie. 

Projekt przedstawił sekretarz. Propozycja pani wójt jest taka, aby diety radnych wzrosły 

o 200 zł bez względu na pełnione funkcje.  

Doprecyzowano także zapis odnośnie zmniejszenia diety radnego w przypadku jego 

nieobecność na posiedzeniach.  

Radna Bogusława Szlachetka zapytała skąd pomysł na podwyższenie diet. Poprzednia 

propozycja podwyżki została odrzucona, gdyż radni uznali, że są ważniejsze cele do 

zrealizowania, na które warto te środki przeznaczyć. 

Przewodniczący rady powiedział, że diety radnych gminy Przewóz są dietami 

najniższymi w powiecie, nie było ich wzrostu od kilku już lat. Ponadto, niektórzy radni mają 

pomniejszane wynagrodzenie, za czas kiedy przyjeżdżają na sesję lub komisję.  

Radna Bogusława Szlachetka odpowiedziała, że każdy startując na radnego gminy 

chyba wiedział z czym to się wiąże i jakie może ponosić konsekwencje. To jest funkcja 

społeczna.  

Przewodniczący dodał jeszcze, że radni, którzy są aktywni i bardzo angażują się 

w rozwój swoich miejscowości ponoszą przy tym również spore koszty finansowe.  

Wyniki głosowania 

ZA: 9, PRZECIW: 1, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 4 

Wyniki imienne: 

ZA (9) 

Jarosław Borkowski, Angelika Hic, Krzysztof Karlikowski, Marian Kutasiewicz, Joanna 

Ostaszewska, Grzegorz Stachera, Zbigniew Staniek, Rafał Wójcik, Katarzyna Zdybowicz-

Wójcik 

PRZECIW (1) 
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Bogusława Szlachetka 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 

Krzysztof Serwatka 

NIEOBECNI (4) 

Adam Klisowski, Edyta Komorek, Monika Pankowska, Adrian Przybyłek 

Pkt 9. Sprawy różne. 

Radny Jarosław Borkowski poprosił o zobowiązanie wykonawcy drogi przy kościele 

w  Przewozie do ponownego przełożenia jej nawierzchni. Ponieważ zostało to wykonane 

wadliwą technologią, co skutkuje tym, że ledwo zakończono remont tej drogi, a już w 20 % 

nawierzchnia stała się ruchoma i za chwilę po remoncie śladu nie będzie.  

Radna Katarzyna Zdybowicz – Wójcik zgłosiła awarie lamp oświetlenia ulicznego 

w Piotrowie w miejscu przy nowo wybudowanej drodze oraz pomiędzy blokami nr 31 i 32.  

Radna Bogusława Szlachetka, zapytała jak przedstawia się sprawa fotowoltaiki na 

terenie gminy oraz kiedy będą wywożone gabaryty. 

Wójt odpowiedziała, że z tego co jej wiadomo nie było planowanego wywozu 

gabarytów w tym roku.  

Radna powiedziała, że była w mediach społecznościowych informacja, że odbędzie się 

to w III kwartale tego roku.  

Wójt odpowiedziała, że sprawdzi czy była taka informacja, ale zgodnie z jej wiedzą taka 

inicjatywa nie była planowana na ten rok.  

Jeśli chodzi o budowę farm fotowoltaicznych w gminie Przewóz to wpłynęły już 

wnioski praktycznie dla każdej z naszych miejscowości.  

Dla miejscowości Straszów, wydana została decyzja środowiskowa. Teraz inwestor 

będzie mógł złożyć wniosek o warunki zabudowy. Natomiast dla miejscowości Piotrów 

i Mielno trwa nadal procedura będąca na etapie uzupełniania dokumentacji do złożonego 

wniosku.  

Radny Rafał Wójcik zwrócił się z prośbą o zmobilizowanie Starostwa Powiatowego 

w Żarach do lepszego zarządzania swoimi drogami. Na terenie gminy jest kilka dróg pod ich 

zarządem, które wymagają sukcesywnego koszenia poboczy oraz koniecznych remontów. 

Ponadto radny zwrócił uwagę, że należałoby poruszyć sprawę złego wykonania budowy drogi 

od skrzyżowania w kierunku bloków, gdzie wykonawca nie zastosował wjazdów na pola oraz 

nie zabezpieczył odpowiedniego odwodnienia.  

Przewodniczący poprosił radnego o złożenie na następnej sesji interpelacji w tej 

sprawie, która będzie zawierała konkretne wskazania do realizacji. 
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Wójt odnosząc się do wypowiedzi radnego poinformowała, że były prowadzone 

rozmowy ze starostą, ale odpowiedź była standardowa, że koszenie jest planowane raz do roku. 

Ewentualnie w miejscach szczególnie niebezpiecznych ze względu na ograniczoną 

widoczność, przeprowadza się je częściej.  

Pkt 10. Zamknięcie obrad XLVII sesji Rady Gminy w Przewozie. 

Przewodniczący zamknął obrady o godzinie 10.47.  

 

        Przewodniczący Rady Gminy  

               Grzegorz Stachera 

  

  

Protokołowała Magdalena Mikitiuk  


